



吉首大学学报：社会科学版 » 2011, Vol. 32 » Issue (1): 168-169 DOI:

传播学研究

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

◀◀ Previous Articles | Next Articles ▶▶

## 手机新媒体的功能承载与发展趋势

(北京大学 新闻与传播学院，北京 100871)

## On Function and Development of Mobile Phone

(College of News and Communications, Peking University, Beijing, 100871, China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (357 KB) HTML (1 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS) [背景资料](#)

**摘要** 作为新媒体，手机在传播方式上取代了传统的直线型传播模式，使传播者与受众的界限不再清晰；在传播空间上，它实现了移动状态下的传播，使时间和空间的分离不复存在；在媒介功能上，它集传统媒体和新媒体功能于一身，满足了语音、文本、视觉等多方面的需求。手机承载着社会意义，象征着身份、时尚，对使用者心理、交流习惯等产生着潜移默化的影响。伴随着科技的进步，手机将迎来更美好的发展前景。

**关键词：** 手机新媒体 媒介功能

**Abstract:** As an important new medium, mobile phone has replaced the traditional linear-media pattern. Firstly, it doesn't define the boundary between media and audiences. Secondly, mobile phone makes mobile transmission possible, which no longer divides information by time and space. Thirdly, it has functions of both a traditional medium and a new medium, which meets the demands of voice, text, vision, etc. Meanwhile, the mobile phone has great social meanings, it indicates users' social status and fashion, and affects users' thinking pattern and communicating style. With advances in technology, the phone will usher in better prospects for development.

**Key words:** mobile phone new media function of media

## 服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 童正茂

作者简介：童正茂，女，湖南长沙人，北京大学新闻与传播学院学生。

## 引用本文：

童正茂. 手机新媒体的功能承载与发展趋势[J]. 吉首大学学报：社会科学版, 2011, 32(1): 168-169.

TONG Zheng-Mao. On Function and Development of Mobile Phone[J]. Journal of Jishou University (Social Sciences), 2011, 32(1): 168-169.

- [1] 赵凯.解码新媒体[M].上海：文汇出版社，2007.
- [2] 杨继红.新媒体生存[M].北京：清华大学出版社，2008.
- [3] 王长潇.新媒体论纲[M].广州：中山大学出版社，2009.

没有找到本文相关文献

版权所有 © 2012 《吉首大学学报（社会科学版）》编辑部  
通讯地址：湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编：416000  
电话传真：0743-8563684 E-mail：jsdxxb@qq.com 办公QQ：44134225  
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持：[support@magtech.com.cn](mailto:support@magtech.com.cn)